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CE FACEM?  
CE AM FĂCUT ÎN ULTIMII 15 ANI? 



Cine suntem? 



Ce facem? 



Ce facem? 











CARE-I LEGĂTURA CU 
OUTSOURCING-UL? 



Studiu de caz MCA 

Outsourcing IT 



În 2008  
a venit criza lor şi peste noi 



Ce era de făcut? 



O variantă era să ignorăm  
complet ce se întâmpla în piaţă 



O variantă era să încercăm să 
îmbunăm zeii 



Noi am ales să facem export 



O mare problemă la export este... 
comunicarea 



Un nou sistem informatic pentru 
sistemul informaţional 



Un sistem informatic care ... 

• Să fie un Sistem Expert 
– Configurator de produse care să ofere numai soluţiile 

posibile tehnic și care ţin cont de mai multe restricţii, 
precum: situaţia din teren, durabilitate, fiabilitate și 
estetică 

• Să fie un sistem de comunicare cu distribuitorii 

• Să fie un sistem de comunicare de ofertare a 
clienţilor finali 

• Să fie un sistem CRM 

• Să fie un sistem de benchmarking 

 



Cum să facem?  
Cumpărăm / dezvoltăm? 



Industia 
noastră e 

una de nișă, 
nedezvoltată 

anterior 



OK...  
DEZVOLTĂM SOLUŢIA NOASTRĂ, 
DAR CUM? 



Să ne apucăm în MCA de 
producţie software  

=  

Reinventarea roţii 



Putem ajunge aici... 



...sau putem ajunge aici 



Care soluţie e mai rapidă? 



De ce n-am internalizat? 

• Reinventarea roţii ia timp 

– Când o reinventezi poţi s-o faci mai bună sau poţi 
ajunge la acelaşi rezultat, dar cu un consum de 
resurse nejustificat 

 

• Când esti fabricant de uși e bine să te 
concentrezi pe uși, nu pe producţie software 



DE CE AM EXTERNALIZAT? 



Riscuri mai mici când  
echipa e gata formată 



Procesul de la  
selecţie la start producţie  

e lung  



Selecţie 
greșită? 

 
Schimbarea e 

mai ușoară 



De ce am externalizat? 

• Managementul riscului 
– Risc mai mic când colaborezi cu o echipă care face 

același lucru zi de zi, de mult timp 

– Economisești timp (bani) 
• Nu aloci timp recrutării-selectării-integrării unor noi oameni. 

Formarea unei echipe durează mult 

• Lucrul se pornește în forţă, din primul moment 

– Economisești bani 
• Nu ai încărcare 100% a echipei de dezvoltare software. Ce nu 

folosești nu plătești 

– Nu merge? Poţi schimba mult mai ușor 



Cel mai important lucru ... 



Care sunt rezultatele MCA? 
(evoluţia cifrei de afaceri) 



Care sunt rezultatele MCA? 
(evoluţia cifrei de afaceri) 



Vă mulţumesc! 

Și... dacă aveţi întrebări... 


